
Ahoj páťáci, 

posílám vám práci na příští týden. Pošlete mi tuto práci na mail nebo odevzdejte třídním učitelům do 

pondělí 8.6. 

Přeji vám hezký Den dětí       

Lenka Kudrnová 

Minulé hodiny jsme se věnovali 1.vyjádření budoucího času, a to vyjádření budoucnosti přítomným 

časem průběhovým : 

 osoba + tvar slovesa to be + sloveso + ing         

Např: He is learning on Monday. – On se bude učit v pondělí. 

Používáme ho, když víme, že se něco v budoucnu stane. Nyní si ho v překladu zopakujeme: 

1) Do školního sešitu zapište datum 2nd June, nadpis BUDOUCÍ ČAS a přeložte věty za pomoci 

přítomného času průběhového 

1. V červenci poletím do Řecka. 

2. Babička půjde v sobotu na trh. 

3. O víkendu pojedeme do ZOO. 

4. Ve středu budou hrát volejbal. 

5. Večer budete poslouchat hudbu. 

6. Zítra navštívíš tvoje prarodiče. 

7. V neděli bude Lucka odpočívat. 

2) Vocabulary – do slovníčku si napište dattum 3rd June, napdis UNIT 21 a zapište tato 

slovíčka  

fossil  [fosǝl] zkamenělina    collect[kǝ lekt] sbírat 

seaside  [si : said]mořské pobřeží   rock  [rok]skála 

museum [mju: zi: ǝm]muzeum    climb  [klaim]lézt 

Croatia [krǝueišǝ] Chorvatsko    sail  [seil]plavit 

tent  [tent]stan      meet [mi : t] potkat, setkat se 

boat  [bǝut]člun, loďka 



3) Tento týden se naučíme 2. vyjádření budoucnosti. 

Vazba BE GOING TO 

- vazbu BE GOING TO překládáme do češtiny jako „chystat se“ 

- zjednodušeně řečeno tuto vazbu potřebujeme tehdy, když chceme vyjádřit, že něco 

plánujeme v budoucnosti udělat, např.  

Chystám se navštívit o víkendu babičku. – I am going to visit my grandmother at the weekend 

- nebo při předpovědi budoucnosti na základě viditelných faktů či oznámení plánu, úmyslu, 
záměru  

 →Když mluvíme o již promyšlených plánech do budoucnosti, nejedná se o momentální rozhodnutí, 

ale o plán, který máme už nějakou dobu promyšlený: 

 

 She is going to travel to Africa.    –    Plánuje vycestovat do Afriky. 

→ Když předvídáme, že se v budoucnu něco stane, jedná se o takové situace, kdy předvídáme 

budoucnost na základě nějakého důkazu. 

 

Look at the clouds! It’s going to rain.    –    Koukej na ty mraky! Bude pršet. 

Tvoření : 

 

podmět + pomocné sloveso TO BE + GOING TO + významové sloveso v infinitivu 

I am  going to relax. Chystám se odpočívat. 

You are going to relax. Chystáš se odpočívat. 

He is going to relax. Chystá se odpočívat (on). 

She is going to relax. Chystá se odpočívat (ona). 

We are going to relax. Chystáme se odpočívat. 

You are going to relax. Chystáte se odpočívat. 



They are going to relax. Chystají se odpočívat.  

 

 Hovorová angličtina a vazba BE GOING TO 

Nejspíš jste se už někdy setkali s výrazem GONNA. Takové výrazy můžete často slyšet v písničkách, ve 

filmech, nebo v komunikaci rodilých mluvčích. Protože je na ně totiž vazba TO BE GOING TO příliš 

dlouhá, v běžné hovorové angličtině se zkracuje. Nejen, že se zkrátí ‚I am‘ na I’m, ‚she is‘ na she’s a 

podobně – i část vazby GOING TO se zkrátí na GONNA: 

I’m gonna spend some time in New York. Plánuji strávit nějaký čas v New Yorku. 

 

Zkusíme si přeložit následující věty za pomocí „going to“. 

1. V srpnu pojedu do Německa. 

2. O víkendu navštívíme hrady. 

3. V září se bude Tom učit anglicky. 

4. V létě bude Anička plavat v moři a jezdit na člunu. 

5. Příští týden se setkají s kamarády. 

6. V červenci poletíš do Španělska.  

 

4) Učebnice 56/ 1 přečtěte si text, všímejte si použití vazby „going to“, volně přeložte 

 

5) Pracovní sešit Workbook  56/ 1 vytvořte fráze (např. swim in the sea,….), potom je správně 

přiřaďte k obrázkům, 56/2  

 


